
 
廣東話廣東話廣東話廣東話：：：： 

 
老板： 阿文，下晝你走一轉機場啦。 

 

阿文： 老細，車啲咩呀? 

 
老板： 梗係車貨啦。法例規定輕型貨車包括客貨車只可以租嚟載

貨，載客取酬係違法。首次被定罪可以罰款 5 千元及監禁 3
個月。萬一遇上交通意外而第三者保險冇效，司機或車主亦

可能被乘客追討賠償添。 

 

阿文： 我係唔會犯法既。 

 

 

普通話普通話普通話普通話：：：： 

 
老板： 阿文，你到機場走一趟吧。 

 

阿文： 老板，運送什麼呀？ 

 
老板： 當然是運送貨物。法例規定輕型貨車包括客貨車只可出租載

貨，載客取酬是違法的。首次被定罪可以罰款 5千元及監禁 3
個月。萬一遇上交通意外而第三者保險失效，司機或車主亦

可能被乘客追討賠償。 

 

阿文： 我是不會犯法的。 

 

 

English: 

 

Light goods vehicles including van-type light goods vehicles can be hired only for 

carriage of goods and carriage of passengers for hire or reward is illegal.  Drivers are 

liable to a fine of $5,000 and 3 months’ imprisonment on a first conviction.  

 

In case of accident, the vehicle owner or driver may face civil liability due to possible 

passengers’ claims for compensation, and passengers may not receive the entitled 

compensation. 

 


